

Referat af bestyrelsesmøde i Danske Slægtsforskere d. 15.3.2025

Tilstede:

Kirsten Sanders, Peter Olsen, Michael Terp Rasmussen, John Buch Larsen, Karen Bendix Larsen, Jesper Skov og Bodil Grove Christensen.

Afbud fra: Per Hundevad Andersen, Kurt Pajbjerg, Kathrine Tobiassen, Allan Øer Gøttrup og Hans Mølgaard

1. Godkendelse af dagsorden

Flere tilføjelser under punktet Økonomi, Generalforsamling og Aktivitetsudvalget.

2. Økonomi

Bemærkninger:

Regnskab udsendt til dette møde. Bemærkning: konto 1026, beløbet på 40.000 kr. skal flyttes til konto 6225, da der er tale om en indtægt fra RUC for opgaveløsning.

Størstedelen af portoudgifterne er til udsendelse af Danskernes Histories årsberetning samt velkomstpakker. Fra i år konteres udsendelse af denne årsberetning hos Biblioteket, på konto 2478.

Ved køb af bøger i shoppen betaler folk selv for porto, konto 1040.

Konto 2416, eksterne kontingenter handler om adgang til Archion, som benyttes af dem, der laver slægtstræer for tidligere anbragte. Det er et 3 måneders abonnement og er en éngangsgift. Der er søgt om, at Forsorgsmuseet i Svendborg betaler det.

Konto 2442, Google Adwords, er betaling for at stå langt oppe i søgefeltet på Google. Vi besluttede at opsigte dette abonnement hos Google.

Kontingent:

Vi har betalt 33.000 kr. i porto for udsendelse af girokort i år for de medlemmer, som ikke har Betalingsservice. Vi besluttede at udsende opkrævninger på kontingent via hhv. Betalingsservice og email næste år. De medlemmer, som ikke kan benytte disse muligheder, pålægges et administrationsgebyr på 50 kr.

Vi laver en helsides annonce i bladet i de næste tre blade, med opfordring til Betalingsservice og/eller emailadresse. Og der skal være et indstik om emnet i samme tre blade.

Det drejer sig om 280 medlemmer, og vi forsøger at kontakte dem pr. telefon også. Lykkes denne kontakt ikke, sender vi dem et brev med opfordring til Betalingsservice og/eller emailadresse.

Membercare:

MTR og JS har undersøgt nogle udfordringer med Membercare og Economic, det er løst nu.

Det er varslet, at vi pr. 1. august 2025 bliver tvunget over i et nyt indmeldelsesflow, MTR har prøvet det af i testsystemet, det var ikke specielt godt endnu. Vi må forvente at skulle betale for deres hjælp til opsætning, når det er på plads.

Interne revisorer:

MTR har talt med interne revisorer, regnskabet er gennemgået, de er ved at sætte kommentarerne på regnskabet, alt er i orden.

Bladpuljen:

Vi har ikke modtaget tilskud fra Bladpuljen for 2024.

Ansøgningsfristen for i år var 4.2.2025, Kathrine har fået kvittering på, at ansøgningen er indleveret.

3. Generalforsamling

Tilmeldinger: Indtil videre er der kommet 9 tilmeldinger, sidste frist er 20. april, der kommer sikkert flere, når det bliver annonceret i bladet næste gang.

Kontingent for 2026: Forslag om at hæve kontingentet til 310 kr., familiemedlemskab: 465 kr.

4. Nyt fra udvalgene

a. Aktivitetsudvalg

i. Kurser, DNA og lægdsruller:

DNA-kursus: lørdag d. 27.9.2025, afholdes i Fredericia.

Intet nyt om lægdsruller, afventer svar fra Kurt Pajbjerg. Sørg for at få sat en dato, og hvis ikke MID kan, så find en ny oplægsholder, f.eks. Peter Olsen eller Torben Albret Kristensen. Kan afholdes i lokalerne i Albertslund.

ii. SW2025 - start på tilmelding lige omkring generalforsamlingen. Der skal sendes email ud til dem, som står på interesselisten (tidligere deltagere og andre, som gerne vil på denne liste).

iii. Historiske Dage:

HM har meddelt, at der er helt styr på Historiske Dage.

iv. Besøg Rigsarkivet: Vi snakkede om en tur til Rigsarkivet for bestyrelsen? F.eks. i forbindelse med bestyrelsesmøde/strategimøde, KIS kontakter Rigsarkivet om besøg.

b. Biblioteksudvalget

Bestyrelsen ønsker at sende en påkehilsen til de frivillige på biblioteket, KIS kontakter PAN, som sørger for det.

c. Hjemmesideudvalg

Udvalget holder møde her til sommer.

Hjemmesiderne Banditter.dk og Fæster&Skifter.dk er nu på vores side, Mette Fløjborg holder overopsyn. Mette Fløjborg mangler data på Fæster&Skifter.dk, JS sender til hende.

Kartoffeltyskere.dk har henvendt sig til os ang. hosting.

Nogn.dk: vi har fået domænet nu, og når vi har betalt for den, skulle det være på plads.

Inger Burchardt vil udvide sin database "Krigsflygtninge", den flyttes over på slaegt.dk fra dis-danmark.dk.

Vi har haft udfordringer med "høst af data" fra Forum. Problemet er løst.

En lokalforening har ønsket at have en lukket side for deres egen lokale medlemmer. Vi er i dialog med vores medlemssystemudbydere om en løsning.

d. Lokalforeningsudvalg

i. indberetning og tilskud

Fra i år skal der indberettes senest 1. maj for 2024, og der udbetales helårligt tilskud til lokalforeningerne i maj.

MTR skriver ud til alle lokalforeningsformænd og -kasserere om at indberette aktiviteter, medsender også en vejledning og deadline for indsendelse. Der skal stå i mailen, at de lokalt skal aftale, hvem der skal svare og indberette.

Der sendes ud tre måneder før deadline, og der rykkes 14 dage før, hvis der ikke er indberettet.

Normaltilskuddet er på 1000 kr., som alle foreninger modtager, yderligere tilskud er afhængig af aktiviteterne og antal medlemmer af Danske Slægtsforskere i den pågældende lokalforening.

JKS sørger for, at lokalforeningsformænd kan se antal medlemmer af Danske Slægtsforskere i deres respektive lokalforeninger, det opdateres løbende.

NB. Hjemmesiden skal rettes til på www.slaegt.dk/om-lokalforeninger/tilskud

ii. Lokalrådsmøde: Der afholdes møde i Lokalrådet 5.4.2025 i Fredericia.

e. Markedsføringsudvalg

i. Merchandise

1. Reklameskjorter bestilt til bibliotekets stand på Historiske Dage.
2. Reklameskjorter bestilt til frivillige på foreningens stand på Historiske Dage.

ii. Nyhedsbreve

Der udsendes nyhedsbreve hver måned, somme tider flere, hvis der er stof til det. Næste nyhedsbrev udsendes i morgen søndag.

iii. Foredrag

Skønne foredrag med Mette Fløjborg, vi er meget imponerede over indsatsen og de mange deltagere online. Mette har fået en frivillig til at styre teknikken, så hun kan koncentrere sig om foredragets indhold og besvare spørgsmål i pauserne.

iv. ChatGPT

Der kommer en artikel om ChatGPT i næste blad.

f. Samarbejdsudvalg

- i. Ang. deltagelse i Spor i Lyngen: Der er planlægningsmøde d. 24/4 i Herning, næste arrangement laves i 2026, datoen endnu ikke fastsat. Danske Slægtsforskere deltager ikke i arrangementet fremover.
- ii. Rigsarkivet.

Ole Magnus er nu ansvarlig for de lokale afdelinger af Rigsarkivet. KIS er i god dialog med Ole Magnus.

Der er lukket for "Straks-adgang". Der arbejdes på "Online-adgang", så man kan komme på de fire læsesale og se arkivalier, som ikke kan fragtes rundt.

Åbningstider: Forslag om ændringer i åbningstiden i sommerferien.

Afblænding af "anmærkninger" i kirkebøger: Alle rubrikkerne i kirkebøger fra 1892 og frem afblændes på mandag.

Forslag om at vores "task-force" fra tidligere kan lave dette arbejde, så kun nødvendige rubrikker bliver blændet af, KIS taler med Ole Magnus om det.

Der er åbnet for indtastning af udvalgte kirkebøger på <https://cs.rigsarkivet.dk/>

For at få lov til at deltage skal man have meddelt sin deltagelse til KIS.

Enesteministerialprojektet går rigtig godt, der arbejdes via Transskribus.

g. Bladudvalg

i. Forsendelse af Slægtsforskeren:

Post Nord stopper snart, så fremover er det kun DAO, vi kan benytte, da de har reklamationsmulighed, det har Forbrugerkontakt ikke.

Deres reaktion på sidste reklamation viser, at de har viljen til at gøre arbejdet, - de gav os en klækkelig rabat.

Lige nu sender vi bladet som PDF til de medlemmer, som klager over manglende levering, og efterfølgende får de tilsendt bladet.

ii. Forslag om at lægge bladet på den lukkede del af hjemmesiden:

JS undersøger muligheden.

Vi kan allerede nu fravælge at få bladet tilsendt fysisk. Alternativt kan de vælge at modtage bladet såvel fysisk som på PDF.

iii. Vi er løbet tør for bladet nr. 3 og 4 for 2024, MTR mangler det til velkomstpakker.

iv. Forfattere til artikler i bladet modtager 5 stk. af bladet fra ekspeditionen, skal vi lave det om til, at forfatterne kan bede om at få dem tilsendt?

5. Henvendelse fra PAN

PAN er blevet opfordret til at deltage i Alexandra-Instituttets Sprogmodul Konsortium, bestyrelsen godkendte dette.

6. Eventuelt

Intet at bemærke.

Ref. BC.